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Natur- och miljörådet protokoll 

 

Tid: Tisdagen den 21 mars 2022, kl.18-20.30 

Plats: Nämndrummet, Skillingehus  

 

 

 

Ärenden 
1. Alla medlemmar i natur- och miljörådet presenterade sig. Ny 

deltagare är Magnus Dauhn som representerar miljö- och 

byggnämnden.  

 

2. Lina presenterar delar av miljöredovisningen för 2022 som är 

framtagen. 

 

3. Lina berättar om processen som ska till för att bilda ett naturreservat 

för friluftsändamål. Det finns mer information här: Process att bilda 

naturreservat (naturvardsverket.se) Uppdraget är att börja med 

Friluftsgården.  

 

4. Lina berättar om de ändringar i budget som gäller för 2023 kopplat till 

bidrag. Under 2023 finns inga pengar till att söka LONA-bidrag 

(lokala naturvårdssatsningar). Det finns ca 3 miljoner för LOVA-

bidrag (lokala vattenåtgärder). Klimatklivet är pausat till hösten 2023. 

Inom EU:s landsbygdsprogram CAP finns det pengar att söka för 

återställande/skapande av våtmarker.  

 

5. Anna-Karin berättar om Naturskyddsföreningens nationella projekt 

om väghållare och skötsel av gräsmarker. Rådet diskuterar hur vi kan 

arbeta med frågan i kommunen. Utmaning att forsla bort det som slås 

från vägkanterna. Förslag är att: 

 

- Skicka ut information till våra vägföreningar 

- Fokusera på blommande ängsmarker under kraftledningsgatorna  

- Informera allmänheten om att lämna blommande gräsmarker 

-  Involvera trädgårdsföreningen  

 

 

https://www.naturvardsverket.se/vagledning-och-stod/skyddad-natur/process-att-bilda-naturreservat/
https://www.naturvardsverket.se/vagledning-och-stod/skyddad-natur/process-att-bilda-naturreservat/
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6. Hans berättar om projektet med att bygga fisktrappa och 

ombyggnation av bron vid kvarnen i Vaggeryd. Ärendet har pågått 

under lång tid men nu finns det medel avsatta för arbetet som måste 

utföras under 2023.   

 

7. Översiktsplanen är i fasen att alla inkomna synpunkter gås igenom 

och innan sommaren kommer översiktsplanen ut på granskning. I 

granskningshandlingen framgår hur kommunen bemöter 

föreningarnas synpunkter. Under granskningsskedet finns möjlighet 

att lämna ytterligare synpunkter under sommaren.  

 

8. Förslag på utflykt till våren 

Rocksjön i Jönköping 

Sörhultamossen och Bondstorp 

Store mosse 

Kommun med naturreservat för friluftsändamål (t ex Nässjö) 

Friluftsgården eller Grönelund 

 

 

9. Laget runt – vad händer i era organisationer? 

Jaktvårdskretsen: Göran berättar om jakten på lodjur som skett under 

vintern i länet. Totalt sköts 14 lodjur. Göran berättar också lite om 

vargförekomsten i kommunen. Framöver ska det göras 

spillningsinventering av älg.  

 

Ornitologerna: 2-3 träffar i månaden. I maj börjar den 

standardiserande märkningen av fågel vid Skillingaryds dämme. Ska 

sätta upp fågelholkar vid dämmet och i Götarps hage. 

 

Naturskyddsföreningen: lägger mycket tid på att besvara samråd av 

olika slag, t ex från kommunen och Trafikverket. Finns en mycket 

liten programverksamhet i föreningen.  

 

LRF: lokalavdelningarna i kommunen har lite sociala träffar. LRF har 

också svarat på remiss från Trafikverket angående järnvägsfrågorna.  

 

Frisksportarna: Planerar för solcellsanläggning på taket till 

byggnaden. Skogsvårdsprojekt kring Grönelund tillsammans med 

tekniska kontoret. Föreningen känner oro kring nya 

markägarförhållanden vid Grönelund.  

 

VSOK: Verksamheten rullar på i vanlig takt. Området är välbesökt 

vid snötillgång för skidor, pulka och grillning. Nu under våren börjar 

cykel- och orienteringsträningar. Föreningen vill anlägga en liten 

cykelbana för barn vid Friluftsgården. De vuxna cyklar främst vid 

Bäckalyckan.  
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Miljö- och byggnämnden: fått en kort dragning kring 

mountainbikebanan vid Friluftsgården på ett nämndsmöte. Just nu 

pågår ett bygglovsärende för en mast som ligger nära Friluftsgården. 

På miljösidan har förvaltningen tappat kompetens.  

 

10. Övriga frågor 

Anna-Karin har funderat på om det finns någon botanisk förening som 

kan vara med i rådet. Kristin Stark (MP) har frågat om hon kan få 

vara med, men i så fall behöver hon representera en förening.   

 

Diskussioner pågår om Södra skogsägarna kan vara aktuella att ha 

med. Södra har förtroenderåd (Daniel Jönsson och Anders Strand) om 

det kan vara representanter? 

 

11. Nästa möte 

Nästa möte bestäms till den 23 maj kl 18. OBS! Detta tillfälle är det 

utflykt, så tiden kan komma att justeras beroende på vart vi ses.  

 

Anna-Karin Slunge                                 Lina Larsson 

Ordförande                                             Sekreterare 

 

Närvarande 
LRF: Olof Jonsson  

Skillingaryds Frisksportklubb: Ingemar Elgemark 

Naturskyddsföreningen: Bo Slunge  

Vaggeryds Jaktvårdskrets: Göran Hansson  

Vaggeryds-Skillingaryds Ornitologiska förening: Hans Boberg  

VSOK: Ingemar Emilsson  

Anna Karin Slunge, ordförande från kommunstyrelsen 

Thomas Axelsson, vice ordförande från kommunstyrelsen 

Magnus Dauhn, ledamot från miljö- och byggnämnden 

Lina Larsson, miljöstrateg 

Hans Göransson, gatu- och parkchef 

 

 

Ej närvarande 
IOGT-NTO Bäckalyckan: Roland Emanuelsson  
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